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Beslutningsreferat 

Herslev Menighedsrådmøde 01.05.24 
 

Mødeleder: Knud Bjerrum 

Referent: Trine Gylstorff 

Dato: 01.05.24 

Varighed: 18.00-20.00 

Sted: Graverhuset i Herslev 

 

Tilstedeværende: regnskabsfører Hanne, 

Knud Bjerrum, Flemming Palne, John 

Bødker, Kirsten Vejlebo, Pernille Damborg, 

Henriette Andersen, Trine Gylstorff 

Tine organist deltager under sit eget punkt 

 

Afbud:  

Anne Stausholm 

 

Dagsordenspunkt:  Konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

1.Godkendelse af 

dagsorden     

 

 

 

 

 

2. Økonomi  

 

Beslutningspunkt: 

Vedtagelse af 

vedtægt for 

regnskabsfører 

 

Godkendelse af 

regnskab for 1. 

kvartal 2024 

 

Orienteringspunkt: 

Nye udbudsregler 

vedtaget af provstiet. 

 
 
 

 

 

3. Orientering fra 

kasserer:       

 

 

3 B 

Tines forslag om 

korændring af 1. 

søndag i advent 

 

 

 

Tilføjelser: lukket punkt, Tine 

kirkesanger: vedr. børnekor og deres 

deltagelse i gudstjenester - forslag om 

ændring af dette, der tilføjes andre 

punkter undervejs i mødet. 

Dagsorden godkendes. 

 

 

 

 

Godkendes af menighedsrådet 

 

 

 

Regnskab for 1.kvartal 2024 godkendes 

 

 

 

Lejre provsti har hævet udbudsgrænsen 

til 100.000 kr. – menighedsrådet 

beslutter vi hæver vores udbudspris fra 

30.000 kr. til 50.000 kr. over dette beløb 

indhentes tilbud fra to. 

 

 

Menighedsrådet har besluttet d.d. at 

Kirsten Vejlebo har solofuldmagt i banken 

 

 

Der ønskes færre gudstjenester med 

Spirer-koret. 

Der foreslås at gudstjenesten kl. 10.30  

1. søndag i advent går på skift mellem 

Gevninge-Kornerup og Herslev. 

Gudstjenesten kl. 12.00 i Herslev fjernes, 

da der er meget få kirkegængere til 

denne gudstjeneste.  
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Børnekirke 12.6 

 

 

 

 

 

 

 

4. Orientering ved  

Formand: 

 

Orienteringspunkt: 

-Vi har fået svar fra 

provstiet om lågen. Vi 

har fået besked på at 

oprette en ny 

byggesag til stiftet 

via provstiet. Ny 

byggesag er oprettet, 

og den er knyttet til 

sag graverbygningen, 

hvor de resterende 

penge er. 

 

Orienteringspunkter: 

-Nyt varmeanlæg til 

kirken: 

Pernille og Knud har 

haft møde med 

arkitekt. Arkitektens 

vurdering er at det 

koster 1.000.000 kr 

ex moms 1.250.000 

kr incl moms for det 

nye varmeanlæg. 

Knud søger om 

pengene via 

provstiets energi-

pulje. Samtidig beder 

arkitekten 

Nationalmuseet om 

en tilstandsvurdering 

af kirkebænke, alter, 

prædikestol og 

kalkmalerier. Denne 

vurdering er gratis. 

Der forslås at børnekoret ikke deltager 1. 

søndag i advent – da det er svært at 

samle et kor grundet datoen. 

Forslaget om Gudtjenesteændring samt at 

børnekoret ikke skal deltage vil Tine og 

Henriette drøfte på Gevninge-Kornerups 

kommende rådsmøde.   

Først herefter vil der være en endelig 

beslutning ift. forslaget. 

Det noteres at: 

Herslev menighedsråd bakker op omkring 

forslaget.  

 

Erstattes med en sommerkoncert samme 

dato for Tines spirer- og junior kor. 

Dvs. der er ikke længere tale om en 

gudtjeneste som tidligere. 

Vigtigt; Der vil fortsat være pølsevogn 

efter arrangementet. 

 

 

 

 

 

 

Hvornår der ligger svar vides ikke 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tine / 

Henriette 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Knud 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille/ 

Knud 
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Beslutningspunkt: 

-Orienteringssmøde 

tirsdag den 

14.05.2024, kl 18.30 

i Herslev kirke 

Planlægning - hvem 

gør hvad? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Orienteringspunkt: 

Vi har fået svar fra 

provstiet om lågen. Vi 

har fået besked på at 

oprette en ny 

byggesag til stiftet 

via provstiet. Ny 

byggesag er oprettet, 

og den er knyttet til 

sag graverbygningen, 

hvor de resterende 

penge er. 

 

Diskussions- / 

beslutninspunkt: 

- deltage i Gevninge 

halvøens 

aktivitetsdag 25.5 i 

Gevninge m. 

Gevninge-Kornerup 

menighedsråd. 

Formål at sprede 

oplysning om det 

kommende 

menighedsråd i 

september. 

 

5. Orientering ved 

præsten  

 

Orienteringspunkter: 

Ved bispekonventet 

repræsenterede 

præsten Herslev 

menighedsråd 

 

Præsten er færdig 

med kurset: 

 

 

 

 

Hvert rådsmedlem fortæller overordnet 

om deres opgaver / arbejde i rådet de 

sidste 4 år. Hvis ikke man har lyst til 

dette, vil formanden fortælle om de 

opgaver m.m.. 

 

Der er allerede en fortrykt dagsorden til 

dagen fra Landsforenigen for 

menighedsråd, som skal bruges – denne 

sendes ud til rådets medlemmer af Trine 

Det besluttes at foreslå John Bødker som 

dirigent på mødet 14.5. 

 

Plakater vedr. orienteringsmøde sættes 

op i busskurene i Herslev og Kattinge. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gevninge-Kornerup har lejet en stand 

hvor vi også kan være. 

 

Det forslås, at vi har en brochure / folder 

omkring valget og om vores 

menighedsråd. 

Trine har modtaget beskrivelse omkring 

kasserer, formand og kirkeværges 

arbejde – disse kan bruges i en folder –  

Trine arbejder videre med dette. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

alle 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kirsten/Trin

e 
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Meditativ dans under 

et kristen spirituelt 

budskaB 

 

2. pinsedag  

 

 

Jordbærgudstjeneste 

6.6 kl. 19.00 

 

6. Orientering fra 

mråds medlemmer 

for repræsentationer 

og udvalg   

 

a/ medarb.repr. 

 

Regninger sendes pr. 

brev – da det ikke er 

muligt at bruge e-

boks. 

 

 

Beslutningspunkt: 

Pernille ønsker at 

samle graverne i 

Lejre provsti, så de 

kan styrke det 

tværfaglige 

arbejdsmiljø, 

samarbejdet og lære 

hinanden at kende ift. 

de forskellige 

kompetencer 

graverne har. 

 

 

Der er indkøbt 230 

planter til bede på 

kirkegården. 

 

 

b/Kirkeværge 

 
c/ kontaktperson 

 

Vedr. rengøring i 

graverhuset 

 

 

 

 

 

 

Graver mangler KM 

mail  

 

d/ Præstegårds- 

udvalg  

8.5 kl. 19.00-20.00 er der planlagt 

meditativ dans i præstegårdshaven 

 

 

Foregår i Præstegårdshaven med dåb. 

Pernille vil sørge for kage 

 

Holdes i år i Gevninge kirke 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille kontakter Brand - Soft mhp. at 

blive tilmeldt e-boks så hun kan sende 

regninger ud via dette. 

 

 

 

 

Pernille har haft kontaktet provstiet for 

økonomisk støtte så hun kunne servere 

lidt mad og drikke. 

De har henvist hende retur til sit eget 

menighedsråd alternativt kan hun søge 

aktivitetspuljen i provstiet. 

Det besluttes at rådet vil støtte op 

omkring det gode initiativ, men samtidig 

søge i provstiet, da vi finder det yderst 

vigtigt at provstiet er bekendte omkring 

sådanne initiativer…. 

 

 

 

 

 

 

 

Intet nyt 

 

 

 

Det godkendes at der skal ansættes en 

person 1 ½ t. pr. uge til rengøring i 

graverhuset.  

 

Pernille / Henriette vil se om der i 

lokalsamfundet er en person – der kunne 

tænke sig dette job.  

 

Knud sørger for, at Pernille får adgang til 

kirkeportalen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Knud 
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Orienteringspunkt: 

-Varmepumpe mv. i 

præstegården: 

Arbejdet er nu 

påbegyndt. Arbejdet 

udføres af Jesper 

Pedersen VVS og 

Shelder, som var 

med til at bygge 

graverhuset. 

 

Der er indgået en 

vandaftale med 

præsten. 

 

Orientering fra 

byggeudvalg Herslev 

 

 

 

 

e/ aktivitetsudvalg  

 

Koncert i Kirken søn. 

5/5 kl. 15.00 

 

f/ Webmaster   

 

 

 

7. Eventuelt:   

 

8. Lukket punkt: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den sidste fakturer til arkitekten er 

godkendt. 

 

Der er nogle udposter der skal konfereres 

med regnskabsfører Hanne. 

 

 

 

 

 

 

Der mangler referater på hjemmesiden – 

Trine skal sende dem der mangler til 

Pernille. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Flemming 

 
 

 


